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Tak siÄ™ zÅ‚oÅ¼yÅ‚o, Å¼e mniej wiÄ™cej w tym samym czasie otrzymaÅ‚em odpowiedzi na
pytania zadane w trybie prasowym od peÅ‚niÄ…cego obowiÄ…zki prezesa Stadniny Koni Janów
Podlaski Marka Gawlika oraz od rzecznika prasowego KOWR. PoniÅ¼ej zamieszczam zarówno
pytania, jak i odpowiedzi, a potem swój komentarz.  

A wiÄ™c najpierw pytania do prezesa janowskiej stadniny. &bull; Jaki jest obecnie status klaczy
Pinga? Czy zostaÅ‚a wydzierÅ¼awiona bÄ…dÅº sprzedana do USA, jak moÅ¼na siÄ™ byÅ‚o
dowiedzieÄ‡ z komunikatu amerykaÅ„skiej stadniny, która wita PingÄ™ na FB. JeÅ›li zostaÅ‚a
sprzedana, to za jakÄ… sumÄ™? JeÅ›li zostaÅ‚a wydzierÅ¼awiona, to na jaki okres, za ile i na
jakich warunkach? ZwÅ‚aszcza chodzi o odpowiedÅº na pytanie, czy umowa przewiduje
wypÅ‚ukiwanie zarodków od Pingi i ile?  &bull; Klacz Pinga znajduje siÄ™ w Stadninie Koni
Janów Podlaski. W zwiÄ…zku z tym, Å¼e jej potencjalna dzierÅ¼awa zaleÅ¼y od wielu
czynników, na zadane, szczegóÅ‚owe pytania bÄ™dÄ™ mógÅ‚ odpowiedzieÄ‡ po ich
speÅ‚nieniu. &bull; Jaki jest obecnie status klaczy Alsa? Czy prawdÄ… jest, Å¼e z koÅ„cem roku
2019 umowa dzierÅ¼awy zostaÅ‚a zamieniona na umowÄ™ sprzedaÅ¼y? JeÅ›li zostaÅ‚a
sprzedana w koÅ„cu 2019 roku, to czy odbyÅ‚o siÄ™ to w drodze przetargu? Czy z wolnej rÄ™ki?
Czy KOWR daÅ‚ zgodÄ™ na tÄ™ sprzedaÅ¼? I za ile zostaÅ‚a sprzedana i do jakiego kraju? &bull; 
Klacz Alsa zostaÅ‚a sprzedana w 2019 roku. W zwiÄ…zku z prowadzonymi czynnoÅ›ciami
sprawdzajÄ…cymi przez stosowne, powoÅ‚ane do tego instytucje Å›ledcze zobowiÄ…zany
jestem do powstrzymania siÄ™ z udzielaniem szczegóÅ‚owych wyjaÅ›nieÅ„ do czasu
zakoÅ„czenia prowadzonych czynnoÅ›ci sprawdzajÄ…cych.  A teraz pytania do KOWR i
uzyskane odpowiedzi:   &bull; Jaki jest wynik finansowy SK MichaÅ‚ów za rok 2019? &bull; Wynik
finansowy SK MichaÅ‚ów za rok obrotowy 2019 rok wyniósÅ‚ 579 403,31 zÅ‚.  &bull; Czy p.o.
prezesa SK MichaÅ‚ów w roku 2019 Monika SÅ‚owik otrzymaÅ‚a skwitowanie za rok 2019? &bull; 
Tak, otrzymaÅ‚a. &bull; JeÅ¼eli wynik byÅ‚ dodatni, a pani SÅ‚owik otrzymaÅ‚a skwitowanie, to jaki
byÅ‚ powód jej odwoÅ‚ania? &bull; Zgromadzenie Wspólników moÅ¼e odwoÅ‚aÄ‡ ZarzÄ…d bez
podawania przyczyny w kaÅ¼dym czasie i jest to niezbywalne prawo Wspólnika. &bull; Jaki
jest wynik finansowy SK Janów Podlaski za rok 2019? &bull; Wynik finansowy nie jest
zatwierdzony, a dokumentacja sprawozdawcza nie zostaÅ‚a zÅ‚oÅ¼ona do Departamentu
Nadzoru nad SpóÅ‚kami.  &bull; Czy p.o. prezesa SK Janów Podlaski w roku 2019 Grzegorz
CzochaÅ„ski otrzymaÅ‚ skwitowanie za rok 2019? &bull; Absolutorium naleÅ¼y do kompetencji
ZZW. Na dzieÅ„ odpowiedzi na te pytania Zwyczajne Zgromadzenie Wspólników nie odbyÅ‚o
siÄ™. &bull; Czy KOWR wyraziÅ‚ zgodÄ™ na sprzedaÅ¼ przez SK Janów Podlaski klaczy Alsa, co
miaÅ‚o miejsce w ostatnich dniach grudnia 2019 roku? &bull; Zgodnie z kompetencjami decyzjÄ™
w sprawie sprzedaÅ¼y podejmuje ZarzÄ…d SpóÅ‚ki, natomiast Departament Nadzoru nad
SpóÅ‚kami KOWR na podstawie opinii eksperckiej, komisyjnej wyceny rekomendowaÅ‚
sprzedaÅ¼ w trybie publicznej licytacji. &bull; Jaki jest wynik finansowy SK Iwno-Golejewko za
rok 2019?oraz pytanieJaki byÅ‚ wynik finansowy SK Iwno  w latach 2018, 2017 i 2016?
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Wynik Finansowy Netto Stadnina Koni Iwno Sp. z o.o.

Lp.
2016

2017

2018

2019

1.
133 789,12

307 542,46

-3 070 570,33

-1 987 312,03

 &bull; Czy prezes SK Iwno otrzymaÅ‚ skwitowanie za rok 2019? &bull; Prezes otrzymaÅ‚
absolutorium. &bull; Czy prawdÄ… jest, Å¼e Filip Sondij przestaÅ‚ peÅ‚niÄ‡ obowiÄ…zki dyrektora
zespoÅ‚u nadzoru wÅ‚aÅ›cicielskiego? JeÅ›li tak, to w jakim trybie zostaÅ‚ zwolniony i z jakich
powodów?  
&bull; Potwierdzamy, Å¼e Pan Filip Sondij przestaÅ‚ peÅ‚niÄ‡ funkcjÄ™ Dyrektora
Departamentu Nadzoru nad SpóÅ‚kami z dniem 02.06.2020 r.KomentarzKomentarz zacznÄ™ od 
Pingi. Pan Marek Gawlik, wywodzÄ…cy siÄ™ z korporacji, odpowiada na pytania w terminie, ale
stara siÄ™ ujawniÄ‡ jak najmniej. Umowa na dzierÅ¼awÄ™ Pingi pewnie jest juÅ¼ podpisana,
skoro amerykaÅ„ska stadnina juÅ¼ jÄ… wita  na swojej stronie fejsbukowej, ale szczegóÅ‚ów na
razie nie poznamy.  Co do Alsy, prezes Gawlik potwierdza, Å¼e zostaÅ‚a sprzedana. KOWR z kolei 
rekomendowaÅ‚ sprzedaÅ¼ tej klaczy w trybie publicznej licytacji. Tymczasem zostaÅ‚a
sprzedana z wolnej rÄ™ki, co z kolei doprowadziÅ‚o do prowadzenia czynnoÅ›ci
sprawdzajÄ…cymi przez stosowne, powoÅ‚ane do tego instytucje Å›ledcze. Co to za
instytucje? Chyba prokuratura? ChoÄ‡ w wiÄ™kszoÅ›ci stadnin zgromadzenia wspólników juÅ¼
siÄ™ odbyÅ‚y i znamy wyniki finansowe tych spóÅ‚ek, to w przypadku Janowa Podlaskiego jest
inaczej. Dlaczego? To proste. ÅšwieÅ¼o po nagÅ‚oÅ›nieniu przez posÅ‚anki PO fatalnej sytuacji
zwierzÄ…t w janowskich stajniach i oborach, a takÅ¼e w trakcie kampanii prezydenckiej trzeba
odwlekaÄ‡ podanie straty, jakÄ… zanotowaÅ‚a za 2019 rok janowska spóÅ‚ka z powodów
politycznych. Za miesiÄ…c-dwa siÄ™ dowiemy, ale juÅ¼ po wyborach i po tym, jak opinia publiczna
juÅ¼ zapomni co ujawniÅ‚y posÅ‚anki PO. ZwÅ‚aszcza, Å¼e minister Ardanowski mówiÅ‚, Å¼e
strata w stosunku do roku 2018 zmalaÅ‚a. A ja jestem gotów siÄ™ zaÅ‚oÅ¼yÄ‡, Å¼e w stosunku do
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2018 roku (strata 3,2 mln zÅ‚) wzroÅ›nie. No i na razie nie dowiemy siÄ™, czy Grzegorz
CzochaÅ„ski dostanie skwitowanie za 2019 rok. ChoÄ‡ na razie wiemy, Å¼e w nagrodÄ™ za
swojÄ… &bdquo;ofiarnÄ… i efektywnÄ…&rdquo; dziaÅ‚alnoÅ›Ä‡ w janowskiej spóÅ‚ce zostaÅ‚
dyrektorem w biaÅ‚ostockim oddziale KOWR. Jak prokuratura zakoÅ„czy sprawdzanie sprzedaÅ¼y 
Alsy, to pewnie spotka go kolejna nagroda. MoÅ¼e awansuje na wakujÄ…ce stanowisko dyrektora
Departamentu Nadzoru Nad SpóÅ‚kami KOWR. Ma juÅ¼ przecieÅ¼ duÅ¼e doÅ›wiadczenie w tej
materii. I na koniec &ndash; kuriozalnie wyglÄ…da to, jak siÄ™ zestawi fakty i liczby dotyczÄ…ce
stadnin koni w MichaÅ‚owie i w Iwnie. MichaÅ‚owska spóÅ‚ka za rok 2018 zanotowaÅ‚a stratÄ™
1 276 tys. zÅ‚ zÅ‚. ByÅ‚o to pokÅ‚osie rzÄ…dów duetu Maciej Grzechnik &ndash; prezes i Hanna
Sztuka &ndash; &bdquo;najwybitniejszy hodowca w historii MichaÅ‚owa&rdquo;. Monik SÅ‚owik,
która zaczÄ™Å‚a rzÄ…dziÄ‡ z koÅ„cem sierpnia 2018 roku i kierowaÅ‚a stadninÄ… przez caÅ‚y rok
2019, zakoÅ„czyÅ‚a go zyskiem 579 403 zÅ‚. W &bdquo;nagrodÄ™&rdquo; zostaÅ‚a odwoÅ‚ana. 
Stadnina Koni Iwno przez dwa ostatnie lata notuje potÄ™Å¼nÄ… stratÄ™. Fakt, Å¼e nieco
zmalaÅ‚a, bo z 3 mln za rok 2018, w roku 2019 wyniosÅ‚a juÅ¼ &bdquo;tylko&rdquo; niecaÅ‚e 2
mln. PrzemysÅ‚aw Pacia, który jest prezesem SK Iwno, skwitowanie dostaÅ‚ i nadal jest prezesem,
choÄ‡ rzÄ…dzi fatalnie. PisaÅ‚em o tym w tekÅ›cie pt. "Intelektualna susza" z 26 lutego (
http://hipologika.pl/modules/news/article.php?storyid=458).  Znamienna jest odpowiedÅº KOWR na
pytanie, dlaczego Monika SÅ‚owik zostaÅ‚a odwoÅ‚ana, skoro dostaÅ‚a skwitowanie: Zgromadzenie
Wspólników moÅ¼e odwoÅ‚aÄ‡ ZarzÄ…d bez podawania przyczyny w kaÅ¼dym czasie i jest
to niezbywalne prawo Wspólnika. No wÅ‚aÅ›nie, odwoÅ‚ywanie bÄ…dÅº pozostawianie prezesów
na ich stoÅ‚kach nie ma nic wspólnego z wynikami finansowymi, czyli z efektami ich pracy. Czym
siÄ™ wiÄ™c kieruje kierownictwo KOWR w podejmowaniu takich decyzji? Ja to wiem, bo
obserwujÄ™ tÄ™ karuzelÄ™ kadrowÄ… od lat. Tacy ludzie, jak HumiÄ™cki, Sutkowski, czy teraz 
PiÄ™ta, kierujÄ… siÄ™ tylko ukÅ‚adami politycznymi. De facto zamiast byÄ‡ tymi, którzy siÄ™
martwiÄ… o powierzony ich kontroli i nadzorowi majÄ…tek paÅ„stwowy, sÄ… grabarzami hodowli.
Niestety, grabarzami sÄ… teÅ¼ koniarze-oportuniÅ›ci, jak Filip Sondij i Marek Wachel. Dla
paÅ„stwowej hodowli koni w Polsce nie ma ratunku. Ona musi upaÅ›Ä‡. To tylko kwestia czasu.
Marek Szewczyk
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